
Or.0002.2.2020 

 

PROTOKÓŁ Nr XIII.2020 

Sesji Rady Gminy Sokoły, która odbyła się w dniu 31 marca 2020 r. w godz. 10.00 – 11.05 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sokoły 

 

Obradom przewodniczył Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady. Sesja rozpoczęła się 

o godz. 10:00. 

W sesji uczestniczyli radni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

 

1) Józef Zajkowski – Wójt Gminy; 

2) Irena Bruszewska – Skarbnik Gminy; 

3) Wanda Barbara Idźkowska – Sekretarz Gminy; 

4) Bożena Perkowska – Kierownik Ref. Inwestycyjnego i Planowania Przestrzennego; 

5) Ireneusz Marek Bokina – Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad. 1. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski, który przywitał radnych, 

pana wójta, panią sekretarz, panią skarbnik, kierowników referatów i wszystkich obecnych na sali 

obrad. Następnie poprosił wszystkich o powstanie i zaproponował uczcić minutą ciszy Śp. Leszka 

Gruchałę Wicestarostę Powiatu Wysokomazowieckiego. Zebrani na sesji oddali hołd Leszkowi Gru-

chale. W dalszej kolejności na podstawie listy obecności poinformował, że w sesji uczestniczy 

14 radnych. W związku z tym rada gminy może podejmować prawomocne uchwały. Ponadto ogłosił, 

że obrady Rady Gminy Sokoły są transmitowane, nagrywane i udostępniane w Biuletynie Informacji 

Publicznej oraz na stronie internetowej Urzędu Gminy, zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym. Pełna treść informacji dotyczącej obowiązku informacyjnego wyni-

kającego z art. 13 RODO znajduje się na stronie BIP-u i tablicy ogłoszeń urzędu. Głosowania jawne 

na sesjach rady odbywają się za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imien-

nego wykazu głosowań radnych.  

 

Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że porządek obrad dzisiejszej sesji 

został przekazany radnym na podane skrzynki poczty elektronicznej. Następnie zwrócił się do radnych 

z zapytaniem, czy mają uwagi lub inne propozycje do proponowanego porządku obrad? Jednocześnie 

przedstawił, że zgodnie z art. 20 ust 1a ustawy o samorządzie gminnym zmiany w porządku obrad 

mogą być wprowadzone bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 

Radny Piotr Łapiński oświadczył, że ze względu na epidemię koronawirusa sołtysi nie mogą 

uczestniczyć w dzisiejszej sesji. Zapytał, czy przepisy prawne dopuszczają przeniesienie punktu doty-

czącego funduszu sołeckiego na kolejną sesję? Dobrze byłoby, aby sołtysi byli obecni na sali obrad 

przy podejmowaniu takiej decyzji. 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska odpowiedziała, że obecnie obowiązujące przepisy prawne 

nie przewidują możliwości podjęcia uchwały o funduszu sołeckim po 31 marca. Od kilku lat w naszej 

gminie została przyjęta zasada zasięgania opinii sołtysów przed podjęciem uchwały. Jest to tylko do-

bry zwyczaj, ale nie ma on umocowania w przepisach. Od wielu lat sołtysi wyrażają negatywną opinię 

na temat wyodrębniania w budżecie gminy funduszu sołeckiego. Można więc domniemywać, że tak 

samo byłoby również i w tym roku. 

Radny Wojciech Czajkowski oświadczył, że na sali obrad jest obecnych trzech sołtysów. 

Można więc będzie ich poprosić o opinię. 
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Skarbnik Gminy Irena Bruszewska wyjaśniła, że te osoby zostały zaproszone na sesję jako 

radni. Pan przewodniczący ze względu na pandemię nie zdecydował się zapraszać na sesję sołtysów. 

W związku z tym nie powinno zasięgać się od nich opinii. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że pytanie jest słuszne. Na ostatnim posiedzeniu 

komisji rozmawialiśmy o tym i taka była decyzja. Nikt z nas wówczas nie przypuszczał, że sytuacja 

zmieni się tak bardzo szybko. Nadchodzą ciężkie czasy. Podatnicy coraz częściej występują o zwol-

nienia z podatków. Nie wiadomo jeszcze, czy zaplanowane dotacje i subwencje z budżetu państwa 

zostaną nam przekazane we wstępnie zadeklarowanej wysokości. Wszystko to może mieć wpływ na 

budżet gminy i na zakres zaplanowanych inwestycji. Przy hipotetycznym wyodrębnieniu środków na 

fundusz sołecki zabierzemy pieniądze z zaplanowanych zadań. Nie chcemy tego czynić. Konsultacji 

dzisiaj nie będzie, bo nie ma na sali sołtysów. W ostatnich latach zdecydowana większość sołtysów 

opowiadała się za niewyodrębnianiem środków na utworzenie funduszu sołeckiego. Podejrzewamy, że 

w tym roku byłoby podobnie. 

Więcej pytań i uwag nie wniesiono. 

 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zarządził głosowanie nad przyjęciem zapropono-

wanego porządku obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia porządku obrad stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że porządku obrad został przyjęty. 

 

 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XII Sesji Rady Gminy. 

4. Informacja z pracy Wójta w okresie między sesjami. 

5. Rozpatrzenie wniosków i podjęcie uchwał w następujących sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2020 rok; 

2) zmiany statutu Gminy Sokoły; 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej jednostek organiza-

cyjnych gminy; 

4) zmiany statutu Centrum Integracji Społecznej w Sokołach; 

5) opinii dotyczącej nabycia nieruchomości w miejscowości Jeńki; 

6) Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Sokoły. 

6. Rozstrzygnięcie o wyodrębnieniu środków na utworzenie funduszu sołeckiego w 2021 roku 

i podjęcie uchwały w tej sprawie.  

7. Wolne wnioski i informacje.  

8. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 3. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał wyciąg z protokołu XII Sesji Rady 

Gminy, który stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie protokół XII Sesji Rady 

Gminy Sokoły. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 
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 głosy wstrzymujące się: 0 

Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia protokołu XII Sesji Rady Gminy Sokoły 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że protokół XII Sesji Rady Gminy So-

koły został przyjęty.  

 

 

Ad. 4. 

 Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił informację z pracy między sesjami za okres od 

6 lutego 2020 r. do 31 marca 2020 r. Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 Do przedłożonej informacji pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski przedstawił, że ostatnio oglądał program w tele-

wizji, w którym była mowa o materiałach wykorzystywanych do wykonywania boisk sportowych ze 

sztuczną nawierzchnią. Okazuje się, że podkład pod nawierzchnię pozyskiwany jest ze zużytych opon 

samochodowych. Zastosowanie takiego materiału nie jest korzystne dla zdrowia dzieci i młodzieży, 

ponieważ przyczynia  się to do większej ilości kontuzji i różnych alergii. Wiele gmin już się z tego 

wycofuje, dlatego powinniśmy zastanowić się, czy chcemy pójść w takim kierunku. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski powiedział, że pewne rozwiązania nie zostały jeszcze dobrze 

sprawdzone, a już stały się powszechne. W rezultacie dochodzi do nieoczekiwanych sytuacji. Przy 

budowie boisk ze sztuczną nawierzchnią wykorzystuje się nie tylko poszarpaną gumę, ale również 

związki chemiczne, które mogą mieć wpływ na zdrowie użytkowników obiektu sportowego. Uwagi 

pana przewodniczego przekażemy projektantowi i poprosimy go zwrócenie szczególnej uwagi na ate-

sty. Wszyscy chcemy, aby obiekt sportowy spełniał swoją rolę, a zastosowana technologia nie wpły-

wała negatywnie na zdrowie dzieci i młodzieży. 

  

Ad. 5. 

1) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2020 r. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2020 r. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2020 r., stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XIII/86/2020 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 r., stanowi załącznik nr 8 do protokołu 

 

2) 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany statutu 

Gminy Sokoły. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

statutu Gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
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W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany statutu Gminy So-

koły, stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XIII/87/2020 

w sprawie zmiany statutu Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 10 do protokołu 

 

3) 

Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

organizacji wspólnej obsługi finansowej jednostek organizacyjnych gminy. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej jednostek organizacyjnych gminy. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie or-

ganizacji wspólnej obsługi finansowej jednostek organizacyjnych gminy, stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu. 

Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XIII/88/2020 

zmieniająca uchwałę w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej jednostek organizacyjnych 

gminy, stanowi załącznik nr 12 do protokołu 

 

4) 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany statutu 

Centrum Integracji Społecznej w Sokołach. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

statutu Centrum Integracji Społecznej w Sokołach. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany statutu Gminy So-

koły, stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XIII/89/2020 

w sprawie zmiany statutu Centrum Integracji Społecznej w Sokołach,  

stanowi załącznik nr 14 do protokołu 
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5) 

Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Marek Bokina 

przedstawił projekt uchwały w sprawie opinii dotyczącej nabycia nieruchomości w miejscowości Jeń-

ki. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie opinii 

dotyczącej nabycia nieruchomości w miejscowości Jeńki. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie opinii dotyczącej nabycia 

nieruchomości w miejscowości Jeńki, stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XIII/90/2020 

w sprawie opinii dotyczącej nabycia nieruchomości w miejscowości Jeńki,  

stanowi załącznik nr 16 do protokołu 

 

6) 

Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Marek Bokina 

przedstawił projekt uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobie-

gania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sokoły. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie Pro-

gramu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gmi-

ny Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sokoły, stanowi 

załącznik nr 17 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XIII/91/2020 

w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 18 do protokołu 

 

Ad. 6. 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska zapoznała z przepisami o funduszu sołeckim i poinformo-

wała, że w ostatnich latach rada gminy po zasięgnięciu opinii sołtysów nie decydowała się na wyod-

rębnianie funduszu sołeckiego. Na ostatnim posiedzeniu komisji zapadła decyzja, że na sesji sołtysi 

zostaną poproszeni o wydanie takiej opinii. Mamy ogłoszoną pandemię, co skutkuje tym, że w zgro-

madzeniach nie może uczestniczyć więcej niż 50 osób. Pan przewodniczący podjął decyzję, aby sesję 

zorganizować w jak najmniejszym gronie. Przepisy obligują radę gminy do podjęcia uchwały w ter-

minie do 31 marca. Zasięgnięcie opinii sołtysów w tej sprawie jest na dzisiejszej sesji niemożliwe. Pan 
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wójt wzorem lat ubiegłych wnioskuje o niewyodrębnianie fundusz sołeckiego w budżecie gminy na 

2021 rok. Kierując się zasadą domniemania uznaliśmy, że skoro przez ostatnie lata sołtysi uznawali, 

że wyodrębnianie funduszu sołeckiego jest niepotrzebne, to podejrzewamy że w tym roku mieliby 

takie same zdanie. 

Radna Jadwiga Sieniawska oświadczyła, że w ubiegłym roku zdecydowana większość sołty-

sów opowiedziała się za niewyodrębnianiem funduszu sołeckiego. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie niewy-

rażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2021 roku. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2021 roku, stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr XIII/92/2020 

w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2021 roku,  

stanowi załącznik nr 20 do protokołu 

 

Ad. 7. 

1) 

 Radny Piotr Łapiński zapytał, na jakim obecnie etapie jest program zbiórki folii rolniczej? 

Mieszkańcy wsi chcieliby wiedzieć, co dzieje się w tej sprawie. Do tej pory rolnicy jakoś sobie z tym 

sami radzili. Obecnie ze względu na brak dystrybucji odpadów rolniczych firmy już tego nie odbiera-

ją. Poprosił pana kierownika Marka Bokinę o udzielenie odpowiedzi. 

 Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Marek Bokina 

odpowiedział, że zbiórka foli została zawieszona ze względu na wprowadzone procedury związane 

z wystąpieniem pandemii. Mamy nadzieję, że stan zagrożenia zostanie zażegnany wówczas wszystko 

powrócić do normy. 

 Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że wniosek jest złożony, ale musimy czekać. 

2) 

 Radny Radosław Truskolawski zapytał, jak wygląda sprawa nawożenia dróg dojazdowych do 

pól kruszywem? 

 Kierownik Ref. Inwestycji i Planowania Przestrzennego Bożena Perkowska odpowiedziała, że 

byliśmy przygotowani na ogłoszenie przetargu na dostawę gruzu betonowego, ale ze względu na 

obecną sytuację wstrzymaliśmy się z tym. Ustawa o zamówieniach publicznych mówi wprost, że 

otwarcie przetargu musi być jawne. W czasie pandemii musimy unikać kontaktu międzyludzkiego. 

Będziemy szukali rozwiązania jak to zrobić i prawdopodobnie otwarcie ofert będziemy transmitować 

na żywo w Internecie. Jeśli są nagłe sytuacje, to należy nam je zgłaszać. Wówczas dokonamy napraw 

dróg w trybie przyśpieszonym z pominięciem procedury. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił, że od kilku lat drogi dojazdowe do pól nawozimy 

kruszonym betonem. Zauważyliśmy, że jest to lepszy materiał niż żwir. Wyremontowane drogi nie 

psują się tak często, jak w przypadku zastosowania żwiru. W ostatnich kilku latach przeznaczamy 

spore środki na remonty dróg dojazdowych do pól i dziś widać tego efekty. 

3) 

 Radna Jadwiga Sieniawska oświadczyła, że na tą chwilę najważniejszą sprawą jest stan zagro-

żenia epidemiologicznego. Zapytała, czy mieszkańcy gminy mogliby otrzymać dane statystyczne z te-

renu naszej gminy bądź powiatu? Wiemy, jak sytuacja wygląda w kraju, ale brakuje danych lokal-

nych. 
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powiedział, że taka informacja jest na stronie starostwa. Na chwilę obecną na terenie naszej gminy nie 

ma osób zakażonych. Kilka osób przebywa w kwarantannie. Nie możemy ujawniać kto to jest i gdzie 

mieszka. Takie dane są poufne. 

Radna Jadwiga Sieniawska wyjaśniła, że nie prosi o dane osobowe i adresy zamieszkania, ale 

o dane statystyczne. 

Radna Hanna Zarzecka powiedziała, że takie dane można znaleźć na stronie internetowej Sa-

nepidu. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że do sprawy trzeba podejść z chłodną głową. Nie 

należy podsycać nastrojów i tworzyć niepotrzebną panikę. Przedstawił, że w ostatnim czasie zakupili-

śmy naszym strażakom niezbędne wyposażenie. Do pomocy zgłosili się również żołnierze obrony 

terytorialnej. We współpracy ze starostwem wyznaczyliśmy szkołę w Krzyżewie na kwarantannę. 

Jeśli zajdzie potrzeba to zostaną udostępnione na ten cel również inne obiekty.  

4) 

 Radna Hanna Zarzecka przypomniała, że na poprzednim posiedzeniu komisji pan Norbert 

Krzykawski zobowiązał się do udzielenia odpowiedzi na temat nieruchomości w Starych Raciborach 

w terminie do 30 kwietnia 2020 r. Zapytała, czy takie pismo wpłynęło ze stowarzyszenia? 

Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że do dziś nie otrzymaliśmy takiej odpowiedzi. 

5) 

 Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił, że jesteśmy w dylemacie, co do targowiska w So-

kołach. Jakiś czas temu targowisko zostało zamknięte, bo tak wynikało z wprowadzonych przepisów. 

Otrzymaliśmy pismo z Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Wysokiem Mazowieckiem 

z informacją o zaleceniach co do obiektów, gdzie sprzedawana jest żywność. Pismo zostało odczytane 

i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. Pan wójt przedstawił, że w związku z obecną sytuacją epi-

demiologiczną na gminy został zrzucony obowiązek podjęcia decyzji w zakresie otwarcia targowiska. 

Jest to w pewnym sensie pokłosie wypowiedzi pana ministra Ardanowskiego. Sprzedaż żywności na 

targowisku nie jest w żaden sposób bardziej niebezpieczna niż w stacjonarnym sklepie. Wydaje się, że 

sprawa jest prosta, bo skoro sprzedaż odbywa się na otwartym powietrzu, to trudniej o zarażenie wiru-

sem. Jeżeli przyjrzymy się bliżej sprawie, to pojawia się wiele wątpliwości. Na gminę zostaje zrzuco-

nych wiele wymogów, które trudno będzie zrealizować. Pracownicy obsługujący targowisko musieli-

by pilnować odstępów pomiędzy klientami. Jesteśmy w stanie zapewnić płyn dezynfekujący i wywie-

sić stosowne komunikaty. Trudno byłoby nam dopilnować przestrzeganie wszystkich zaleceń przez 

handlujących. 

 Radny Radosław Truskolawski zaproponował, aby wstrzymać się z otwarciem targowiska. 

 Radny Piotr Łapiński powiedział, że jeżeli na targowisku dojdzie do jakiegokolwiek zaraże-

nia, to gmina będzie za to odpowiadać.  

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że po wznowieniu działania targowiska możemy 

być skontrolowani kompleksowo. Obawiamy się, że skrupulatna kontrola może wykazać jakieś nie-

prawidłowości. 

Radna Jadwiga Sieniawska powiedziała, że mamy podejmować działania związane z wprowa-

dzeniem zakazu przemieszczenia się ludzi. Wkrótce pojawią się kolejne obostrzenia, a więc trudno 

odchodzić od tego, co zostało już wprowadzone. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że w tej sytuacji wstrzymamy się z otwarciem tar-

gowiska. 

 

Ad. 8. 

 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy Sokoły w całości wy-

czerpała przewidziany porządek obrad w związku z czym o godzinie 11:05 zamknął obrady XIII sesji. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołował: 

Wojciech Maleszko      Przewodniczący Rady  

 

Krzysztof Grabowski 

 


